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Protokół Nr 12 

z obrad  dwunastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej w dniu 28.10.2015r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 14:25. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Beata Lida 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Radca Prawny UM Więcbork     - Michał Kania                                                                                                 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  - Danuta Zawidzka 

6. Przewodnicząca Zarządu Oddziału ZNP w Więcborku  - Ewa Pirzgalska 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM Więcbork      - Tomasz Fifielski  

8. Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Więcborka  - Ryszard Przybyłowski 

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida  

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny ( 2014/15), 

 w tym o wynikach sprawdzianu w kl. VI szkoły podstawowej  i egzaminu gimnazjalnego 

w kl. III ( zgodnie z art. 5a ust. 4 ustawy o systemie oświaty) – informacja zbiorcza 

Dyrektora Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. 
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8. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach 

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli placówek oświatowych, dla których Gmina Więcbork 

jest organem prowadzącym oraz określenia warunków i sposobu przyznawania 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na 2015 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

11. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych Rady 

Miejskiej. 

12. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

kierowników jednostek gminnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie 

 

Przewodnicząca RM wniosła do powyższego porządku obrad autopoprawkę polegającą na 

zdjęciu punktu dotyczącego przyjęcia protokołu z XI sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

Zmiana nastąpiła z przyczyn technicznych natomiast zatwierdzenie protokołu nastąpi na 

kolejnej sesji, na której przyjęty zostanie zarówno protokół z XI sesji, jak i protokół z sesji 

bieżącej tj. XII sesji RM. 

Następnie Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po 

zmianie. 

Na sali 13 radnych. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

3.10.2015r. – udział w obchodach „Wieczoru Seniora”. 

10.10.2015r. – Podsumowanie konkursu „Estetyka Zagrody Wiejskiej” organizowanego przez 

KGW z terenu gminy Więcbork. 

18.10.2015r. – w-ce Przewodnicząca uczestniczyła w akcji organizowanej przez Instytut 

Pamięci Narodowej „Zapalmy Znicz” - Karolewo. 

22.10.2015r. – udział w obchodach jubileuszu 30-lecia pracy artystycznej Państwa Zenona  

i Anny Radeckich w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej. 

23.10.2015r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM – Komisji Oświaty, Kultury  

i Sportu oraz Komisji Budżetu i Finansów. 

 

 

Ad. 4 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

1.10.2015r. – udział w spotkaniu dotyczącym Lokalnej Grupy Rybackiej, które odbyło się  

w Urzędzie Miejskim w Więcborku. Sprawy dotyczyły LGR w nowej perspektywie 

finansowania. W spotkaniu udział wzięli: Burmistrz Kamienia Krajeńskiego, W-ce Burmistrz 

Sępólna Krajeńskiego oraz przedstawiciele sektora rybackiego z terenu gminy Więcbork. 

Tego samego dnia w Sępólnie Krajeńskim Burmistrz podpisywał akty notarialne. 

3.10.2015r. – udział w corocznym święcie „Hubertus”, w Zabartowie w stajni „Branicz”. 

Ponadto w tym samym dniu Burmistrz uczestniczył w obchodach Jubileuszu 50-lecia pożycia 

małżeńskiego Państwa Bogumiły i Stanisława Mucha, jak również w XX „Wieczorze 
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Seniora”, gdzie uhonorował medalami Prezydenta RP za 50 lat pożycia małżeńskiego 7 par 

małżeńskich z terenu gminy Więcbork. 

5.10.2015r. – udział w odbiorze kolejnego budowy drogi relacji Borzyszkowo-Lubcza oraz  

w rozpoczęciu ewaluacji w Szkole Podstawowej w Więcborku. 

6.10.2015r. – podpisanie umowy na dostawę równiarki z Firmą „Impuls - leasing Polska”  

i Firmą „Mista”. 

8.10.2015r. – podpisanie umowy na wykonanie kanalizacji deszczowej za Urzędem Miejskim 

w Więcborku oraz kanalizacji deszczowej na ulicy Kwiatowej w Sypniewie. tego samego 

dnia Burmistrz spotkał się w więcborskim Gimnazjum z rodzicami młodzieży dojeżdżającej 

do szkoły z kierunku Runowo Krajeńskie.  

9.10.2015r. – wyjazd do Torunia i udział w Konferencji dotyczącej kończącego się Projektu 

związanego z rekultywacją składowisk odpadów na terenie województwa kujawsko-

pomorskiego. 

10.10.2015r. – udział w podsumowaniu Konkursu „Estetyka Zagrody Wiejskiej” –  

w kategorii „rolnik” wygrali Państwo Sosnowscy z Suchorączka, a w kategorii „działkowicz” 

Państwo Pilkiewicz z Runowa Krajeńskiego. 

12.10.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku, na 

którym omawiano Plan Aglomeracji. W ty samym dniu w Więcborku odbył się Konwent 

Burmistrzów, Wójta i Starosty powiatu sępoleńskiego. Na spotkaniu omawiano propozycję 

Starostwa dotycząca organizacji na terenie powiatu targów pracy i edukacji oraz nowy 

program ministerialny odnoszący się do zorganizowania bezpłatnych porad prawnych. Na 

powiat sępoleński  przypadają dwie osoby, które będą udzielały ww. porad  - jeden punkt 

będzie mieścił się w Sępólnie, drugi w Więcborku. Lokal na tego typu usługi, dostępny dla 

osób niepełnosprawnych przygotowany został w Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy 

Społecznej. Ponadto w tym dniu omawiano również temat zgłoszony w interpelacji przez 

radnego Wilczyńskiego tj. linii kolejowej Oleśnica – Chojnice na odcinku Nakło n/Notecią – 

Sępólno Krajeńskie. W tej sprawie opracowany został wspólny dokument pod którym 

podpiszą się zarówno samorządowcy powiatu sępoleńskiego i powiatu nakielskiego. 

14.10.2015r. – udział w uroczystościach pogrzebowych wieloletniej Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Sypniewie p. Jadwigi Misiak. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział  

w spotkaniu z posłem na Sejm RP p. Iwoną Kozłowską, W-ce Starostą Powiatu p. Andrzejem 

Marachem, Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich p. Mirosławem Kielnik, Dyrektorem 

Zarządy Dróg Powiatowych p. Edwinem Ekertem oraz radnymi: radnym Janem Antczak  

i radnym Stanisławem Piłką, Przewodniczącym Komisji Rolnictwa /../ RM w Więcborku p. 

Kazimierzem Wilczyńskim, jak również Zastępcą Burmistrza Więcborka p. Jackiem 

Masztakowskim. Omawiane tematy dotyczyły m.in. budowy ścieżki pieszo-rowerowej 

Borzyszkowo- Więcbork wzdłuż drogi wojewódzkiej 242, remontu drogi 241 relacji 

Zabartowo-Więcbork. W tym dniu również Zastępca Burmistrza p. Jacek Masztakowski 

uczestniczył w spotkaniu z posłem na Sejm RP p. Eugeniuszem Kłopotkiem, gdzie poruszany 

był temat suszy. W rozmowach uczestniczyli również przedstawiciele rolników oraz cześć 

radnych. W wyniku tych rozmów większa ilość rolników mogła złożyć wnioski   

o odszkodowanie, które rozpatrzone zostały pozytywnie. 

15.10.2015r. – udział w spotkaniu z przedstawicielami Lokalnej Grupy Działania „Nasza 

Krajna i Pałuki”, dotyczącym opracowania monografii Więcborka. 

16.10.2015r. – uroczystość wręczenia nagród nauczycielom z ternu gminy Więcbork z okazji 

Święta Edukacji Narodowej. 

17.10.2015r – udział w obchodach jubileuszu 50–lecia pożycia małżeńskiego Państwa 

Genowefy i Jerzego Urbaniak.  

18.10.2015r. – udział w akcji organizowanej przez Instytut Pamięci Narodowej „Zapalmy 

Znicz” - Karolewo. 
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22.10.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej oraz w obchodach 30-lecia 

pracy artystycznej Państwa Radeckich z Wituni. 

23.20.2015r. – udział w spotkaniu obecnych i przyszłych członków Lokalnej Grupy 

Rybackiej. Spotkanie odbyło się w Stanicy, w Nakle n/Notecią. Wszystko wskazywało na to, 

ze w nowej perspektywie LGR na terenie gminy Więcbork nie będzie mógł działać. Pojawiły 

się jednak pewne nowe wytyczne w zakresie funkcjonowania LGR tj. ilość mieszkańców – 

150 tys., przychód z rybactwa – 2 mln zł, 70 osób w sektorze rybactwa. Żeby nowa Grupa 

Rybacka mogła działać w takim kształcie padła propozycja o rozszerzeniu członkowstwa  

o gminę Kamień Krajeński, Sępólno Krajeńskie, Sadki, Żnin, Gąsawę i Rogowo. 

Członkowstwo tych gmin  spowoduje, że spełnione zostaną wytyczne dotyczące Lokalnej 

Grupy Rybackiej. Na przestrzeni sześciu lat na tą LGR przypadnie kwota ponad 8.000.000,00 

zł z czego 20%, to środki do wykorzystania przez jednostki samorządu terytorialnego,  

a pozostałe 80% na działalność rybacką. O ile w poprzednim rozdaniu środki te służyły temu, 

aby odchodzić od rybackości, o tyle w tej chwili te 80%  to środki, które maja zostać 

spożytkowane na typowa działalność rybacką. Łącznie do LGR wchodzić będzie jedenaście 

samorządów łącznie z samorządem nakielskim, składa roczna wynosić będzie około 3.500,00 

zł, a około 160.000,00 zł z puli środków stanowić będzie kwotę do wykorzystania przez 

gminę Więcbork. W tym dniu Burmistrz uczestniczył również w posiedzeniu połączonych 

Komisji Rady Miejskiej tj. posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu.  

26.10.2015r. – wyjazd do Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim udział 

w rozpoczęciu kontroli problemowej Obrony Cywilnej, Zarządzania Kryzysowego. Kontrola 

zarządzona została przez Wojewodę Kujawsko-Pomorską p. Ewę Mess obejmuje Starostwo 

Powiatowe, Gminę Kamień Krajeński, Gminę Sępólno Krajeńskie oraz Gminę Więcbork.  

27.10.2015r. – udział w obchodach Międzynarodowego Dnia „Białej Laski” 

zorganizowanego w Sępólnie Krajeńskim. 

28.10.2015r. – Zastępca Burmistrza uczestniczył w spotkaniu dotyczącym Strategii Rozwoju 

Lokalnej Grupy Działania, które odbyło się w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Dodatkowe informacje: 

 27.10.2015r.  pojawiła się w Gminie nowa równiarka. Miejscem parkowania sprzętu 

będzie plac przy Urzędzie Miejskim. Teren ten będzie zadaszony i objęty monitoringiem. 

Monitoring planuje się też zainstalować, być może czasowo na targowisku miejskim  

z uwagi na liczne uszkodzenia powstałe na obiekcie w ostatnim czasie. To rozwiązanie 

być może pozwoli wychwycić osoby dokonujące dewastacji lub uchroni przed tego typu 

aktami. 

 Na przestrzeni kilku ostatnich dni Gmina Więcbork zleciła konserwację dwóch boisk 

wielofunkcyjnych. Dotyczy to boiska trawiastego przy SP Więcbork oraz obiektu 

sportowego na plaży miejskiej. 

 26.10.2015r. odbył się przetarg na budowę świetlicy przy ZS w Sypniewie. Kosztorys 

opiewał na kwotę 463.609,22 zł. Zainteresowanie było duże, zgłosiło się dziesięć firm – 

najwyższa oferta to 716.524,25 zł / firma z Torunia/, natomiast najniższa oferta, to kwota 

377.609,47 zł /Firma „Handkor” z Tucholi/. W chwili obecnej trwa weryfikacja 

dokumentacji. 

 Gmina Więcbork dokonała zapytania ofertowego  na skruszenie kruszywa. Wpłynęły trzy 

oferty – najwyższa 27.000,00 zł najniższa 20.910,00 zł. To zadanie zostanie jeszcze  

w tym roku wykonane, aby pozyskać kruszywo na drogi gminne ale również na 

utwardzenie nowego parkingu przy cmentarzu komunalnym. 

Na sali obrad pojawił się radny Kazimierz Wilczyński /obecnych 14 radnych/ 
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Radny Jan Antczak chciał, by Zastępca Burmistrza przekazał o czym była mowa na 

spotkaniu Lokalnej Grupy Działania, które miało miejsce w dniu sesji. 

 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że na spotkaniu wypełniano ankiety dotyczące 

określenia wagi danych zadań dla powiatu, dla mieszkańców. Przykładowo należało określić 

znaczenie budowy obwodnicy, która przez Gminę Więcbork oceniona została wysoko, przez 

inną gminę nisko, bo jej akurat ona nie dotyczy np. Gmina Sośno. Poza tym punktowano 

wagę spraw typu bezrobocie, wykluczenie społeczne itp. rzeczy. Lokalna Grupa zbierze 

ankiety w całość dokona zestawienia danych i na tej podstawie opracuje dalszy program 

działania. 

Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna Anna Łańska pytała o wysokość składki, jaka Gmina Więcbork będzie musiała 

wpłacić na rzecz Lokalnej Grupy Rybackiej.  

3.500,00 zł wyniesie składka roczna – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 

2. Radny Jacek Kabattek mówił o podziale funduszy sołeckich, które w głównej mierze 

przeznaczane są przez  poszczególne sołectwa na drogi gminne.  Od pewnego czasu słyszy 

jednak głosy, że nie jest to właściwe ponieważ inwestycje na drogach gminnych należą do 

zadań własnych Gminy. Radny chciał, aby Burmistrz ustosunkował się do tej kwestii. 

3. Radny Ryszard Kałaczyński pytał z kolei czy środki przeznaczane z funduszu 

sołeckiego na drogi, czy chodniki przy drogach gminnych przeznaczane są na materiał, 

czy wykonawstwo zadania. 

 Radny zgłosił też swoje wątpliwości, co do jakości prac wykonywanych przy budowie 

chodnika w Wituni. Apelował o większy nadzór nad wykonywaną inwestycją ze strony 

służb gminnych.   

4. Radny Jan Antczak podziękował Burmistrzowi Więcborka za zaproszenie jego osoby 

oraz radnego Stanisława Piłka na spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich  

p. Mirosławem Kielnik. Po spotkaniu w Runowie pojawiły się dwa lustra drogowe,  

o które wnioskował. 

Ad. 6  Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny ( 2014/15), 

 w tym o wynikach sprawdzianu w kl. VI szkoły podstawowej  i egzaminu gimnazjalnego w 

kl. III ( zgodnie z art. 5a ust. 4 ustawy o systemie oświaty), przedstawiła Dyrektor Biura 

Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Kałaczyński  wskazał, że częścią promocji Szkoły Podstawowej w Więcborku, były 

organizowane w niej corocznie kolonie. Prosił, aby tej tradycji nie zaniechać. W bieżącym 

roku koloni nie było podobno z przyczyn finansowych i innych trudności. Szkoda byłoby 

jednak, aby w kolejnych latach ta forma wypoczynku dzieci również nie doszła do skutku. 

Radny odniósł się ponadto do bardzo wysokiego wyniku ZS w Jastrzębcu wspomniał, że 

zaproszony przez tą Placówkę wygłosił prelekcję o zdrowym stylu życia. Według niego ta 

Szkoła jest doskonałym przykładem łączenia sukcesów w nauce z sukcesami sportowymi, 
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gdyż właśnie z niej wywodzi się spora grupa czołowych zawodników gminy Więcbork. Sport, 

to również nauka konsekwencji i zdyscyplinowania, a to też cechy bardzo pomocne w nauce 

innych przedmiotów.  

Radny Jan Antczak podziękował w imieniu radnej Bączkowskiej za chodnik wykonany przy 

ZS w Jastrzębcu. Dodał też żartobliwie, że uczniowie tej szkoły powiedzieli, iż wyniki będą 

jeszcze lepsze w kiedy wykonany zostanie też chodnik po drugiej stronie. 

Radny Andrzej Wenda nawiązał do stwierdzenia zawartego w sprawozdaniu dotyczącego 

tego, że do jednych szkół dopłaca się więcej, inne zaś bazują na subwencji oświatowej. Radny 

prosił o wyjaśnienie, co rzutuje na dopłaty w szkołach, gdzie jest bądź, co bądź spora liczba 

uczniów.  

Dyrektor BOOS stwierdziła, że nie da się na to pytanie odpowiedzieć wprost. Wypadkowa 

składa się z wielu aspektów. Najwięcej Gmina dopłaca do Gimnazjum w Więcborku. Wynika 

to przede wszystkim z ramówki zajęć tj. ilości godzin, które należy realizować, ze sposobu 

naliczania subwencji na gimnazja oraz fakt konieczności dzielenia oddziałów klasowych na 

grupy na zajęciach typu: informatyka, zajęciach wychowania fizycznego, na zajęciach 

językowych. To powoduje większe obciążenia w zakresie wynagrodzenia nauczycieli. 

Dokłada się mniej do szkół wiejskich z uwagi na wskaźnik, który waloryzuje naliczenie 

subwencji – „waga wiejskości”. Ponadto inaczej finansuje się szkoły do siedemdziesięciu 

uczniów, inaczej finansuje się gimnazja miejskie, inaczej wiejskie. Istotne w przypadku 

Gimnazjum w Więcborku jest to, że jest tam realizowana spora liczba zajęć z tzw. 

indywidualnego nauczania, które szkoła musi zapewnić, a sfinansować organ prowadzący  

tj. Gmina.  Jest sporo orzeczeń, które powodują konieczność dodatkowych godzin i to 

generuje zwiększone koszty w przypadku więcborskiego Gimnazjum.  

Radny Wenda pytał też o pojawiające się w ostatnim czasie informacje na temat likwidacji 

gimnazjów. Chciał wiedzieć, czy do Dyrektor również dotarły takie pogłoski, i czy taka 

ewentualność nie będzie stanowiła sporego problemu. 

Dyrektor BOOS potwierdziła, że owszem i do niej dotarły te wieści i postulaty towarzyszące 

kampanii przedwyborczej, a głoszone przez zwycięską partię Prawa i Sprawiedliwości. Nie 

ukrywała, że sama jest ciekawa szczegółów tej kwestii. Sprawa propozycji likwidacji 

gimnazjów, to jedna strona medalu, inna propozycja to taka, że sześciolatki powinny wrócić 

do przedszkola. Jest pomysł, że edukacja  w szkole podstawowej opierałaby się na schemacie; 

cztery lata edukacji wczesnoszkolnej, cztery lata do ośmioklasowej szkoły podstawowej  

i wówczas czteroletnia edukacja ponad gimnazjalna. Zastanawia się, czy pomysł okrzepnie  

w postaci konkretnego projektu  zmiany  do ustawy o systemie oświaty. Będzie to na pewno 

temat do poważnej dyskusji na ternie naszej gminy, jak ewentualnie problem rozwiązać. Na 

terenie gminy funkcjonują trzy zespoły szkół, dwie szkoły miejskie w zakresie różnych 

etapów edukacyjnych, zatem zachodzi uzasadnione pytanie, jak do tego podejść. Rodzi się też 

pytanie, czy likwidacja gimnazjów odbędzie się na zasadzie wygaszania, czy cezury odcięcia 

i uruchomienia edukacji bez gimnazjów. Natomiast, to co może stanowić duże obciążenie, to 

powrót sześciolatków do przedszkola. Od 2017 roku trzeba będzie zapewnić miejsce  

w przedszkolu każdemu trzylatkowi, zatem zwiększy się obowiązek zapewnienia miejsc  

w przedszkolach. 

Radny Wenda chciał też wiedzieć, jak kształtują się koszty utrzymania budynku  

ZS w Sypniewie po włączeniu w jego struktury nowych pomieszczeń lekcyjnych i sali 

gimnastycznej na przykładzie miesiąca września. 
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Dyrektor BOOS odpowiedziała, że miesiąc wrzesień nie jest według niej miesiącem 

miarodajnym jeżeli chodzi o rzeczywiste koszty. Jest jeszcze trochę za wcześnie żeby 

dokonać merytorycznej analizy i oceny konsekwencji finansowych. Temperatury za oknem są 

takie nie inne, więc proponowała wstrzymać się do czasu, kiedy będzie można dokonać 

bardziej obiektywnego pomiaru zużycia i kosztów. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach 

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli placówek oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest 

organem prowadzącym oraz określenia warunków i sposobu przyznawania przedstawiła 

Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

Podjęcie niniejszej uchwały jest wykonaniem zapisów ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta 

Nauczyciela. Zgodnie z art. 72 ustawy organ prowadzący szkoły zabezpiecza corocznie  

w budżecie odpowiednie środki finansowe z przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla 

nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej. Organ prowadzący zobowiązany jest także 

do określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz 

warunków i sposobów ich przyznawania. 

Niniejsza uchwała określa rodzaje świadczeń, warunki i sposoby przyznawania świadczeń  

w ramach pomocy zdrowotnej ze środków finansowych przeznaczonych corocznie na ten cel 

w uchwale budżetowej, a także formę udokumentowania i terminy rozpatrywania wniosków. 

Projekt został pozytywnie zaopiniowany przez ZNP oraz WZZ „Solidarność – Oświata”. 

 

Opinia Komisji połączonych Budżetu i Finansów oraz Oświaty Kultury i Sportu – 

pozytywna 

 

Pytań nie wniesiono 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało -10 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 4 radnych 

 

 

Ad. 8 - 9 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork  

p. Alina Kruk. 

 

a) W sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015. 

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0690 o kwotę 1.900,00 zł. dokonano  
z tytułu zwrotu kosztów upomnień wysyłanych w związku z egzekucją zaległości 
budżetowych. 
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2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0320, § 0340, § 0910 o łączną kwotę 
6.428,00 zł. dokonano z uwagi na wpływ dochodów z tytułu podatku rolnego i od środków 
transportowych oraz odsetek od zaległości podatkowych. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0430 o kwotę 6.000,00 zł. dokonano  
z uwagi na wpływ dochodów z tytułu opłaty targowej. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0920 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano  
z uwagi na dochody z tytułu odsetek bankowych od środków zgromadzonych na rachunku 
bieżącym. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0970 o kwotę 1.530,00 zł. dokonano  
z uwagi na wpływ premii wypłaconej ZS w Jastrzębcu przez PUP za realizację zatrudnienia 
stażysty w ramach bonu stażowego 

6. Zmniejszenia w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 80101 o kwotę 
539,96 zł. dokonano na podstawie pisma Wojewody Kujawsko -Pomorskiego  
nr  B.1.3120.3.60.2015/26 z dnia 14 października 2015 r. 

7. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 80110 § 0970 o kwotę 680,00 zł. dokonano  
z uwagi dokonano z uwagi na korektę planu finansowego w zakresie dochodów różnych. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80113 § 0830 o kwotę 850,00 zł. dokonano  
z uwagi na wpływ dochodów za wynajem autokaru. 

9. Zmniejszenia w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 80150 o kwotę 
1.274,98 zł. dokonano na podstawie pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego  
nr WFB.I.3120.3.60.2015/26  z dnia 14 października 2015 r. 

10. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 85212 § 2360 o kwotę 8.000,00 zł. dokonano na 
korektę planu finansowego w zakresie dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu 
administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami. 

11. Zwiększenia w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 85415 o kwotę 
137.005,00 zł. dokonano na podstawie pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego  
nr WFB.I.3120.3.60.2015/26  z dnia 14 października 2015 r. z przeznaczeniem na 
dofinansowanie świadczeń pomocy społecznej  o charakterze socjalnym dla uczniów. 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90015 § 0570 o kwotę 1.200,00 zł. dokonano na 
wpływ kary umownej od wykonawcy oświetlenia na os. Piastowskim w Więcborku za 
niewykonanie inwestycji w terminie. 

13. Zmniejszenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 60013 § 6300 o kwotę 
172.000,00 zł. dokonano w związku z mniejszą niż planowano kwotą dotacji na wykonanie 
zadania pn.: „Budowa chodnika we wsi Witunia" związaną z ceną uzyskaną w przetargu na 
wyłonienie wykonawcy. 

14. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016  § 4270 o kwotę 
58.000,00 zł. dokonano w celu przeprowadzenia następujących remontów dróg gminnych: 
- remont drogi na ul. Kasztanowej w Więcborku oraz ul. W. Witosa w Wituni, 
- remont odwodnienia ul. Jaszuńskiego na Os. Łopiennik w Więcborku, 
- remont przepustów w Górowatkach i Zakrzewku. 

15. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4300 o kwotę 6.000,00 zł. 
Dokonano w celu wykonania projektu remontu mostu we wsi Suchorączek. 

16. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016  §  6050 o kwotę  
15.000,00 zł. dokonano  w  celu  zapewnienia  środków  finansowych  z  przeznaczeniem  
na  nowe  zadanie inwestycyjne  pn.:   „Budowa  dróg  gminnych  oraz  sieci  kanalizacji   
deszczowej   na  Osiedlu Piastowskim w Więcborku. 

17. Zmniejszenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 
83.546,00 zł. dokonano w związku z mniejszą niż planowano ceną uzyskaną w przetargu na 
wykonanie zadania pn.: „Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii 
nawierzchni bitumicznej na dł. 0,850 km w obrębie geod. Zarzewek cz. dz. 135 i dz. nr 210, 
144/3, 144/4". 

18.Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 6060 o kwotę  
166.000,00 zł. dokonano w celu zapewnienia środków finansowych z przeznaczeniem na 
następujące zakupy inwestycyjne: 
- zakup ciągnika rolniczego 4x4 o mocy powyżej 100 KM, minimum 2000 r. z miękką 

przednią osią wyposażony w przedni TUZ oraz trzysekcyjny ładowacz czołowy z łyżką 
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załadowczą i widłami do załadunku palet, 
- zakup samochodu dostawczego do 3,5 tony, podwójna kabina - brygadówka, 
- zakup zagęszczarki gruntu do 160 kg, 
- zakup rębaka do drewna. 

19. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz.  70005  § 4480 o kwotę   
12.244,00 zł. dokonano   w  celu   zapewnienia   planu   finansowego   z   zakresie   
podatku   od   nieruchomości rozliczonego od nieruchomości będących własnością 
gminy. 

20. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 71095 § 4260 i 4300 o łączną 
kwotę 2.000,00 zł. dokonano w związku z funkcjonowaniem zmodernizowanego 
targowiska miejskiego w zakresie kosztów oraz wywozu śmieci oraz opłat z tytułu 
zakupu energii i wody. 

21. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75412 o łączną kwotę 20.300,00 zł. 
dokonano w celu zapewnienia środków finansowych na zakup bramy garażowej dla 
OSP Zabartowo oraz pieca c. o. dla OSP Więcbork. 

22. Zmiany w planie wydatków budżetowych w dziale 801 i 854 podyktowane 
zostały bieżącym  funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

23. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz.  80113  § 4210 o kwotę 
20.000,00 zł. dokonano w związku z koniecznością wymiany uszkodzonych foteli w 
autobusie szkolnym. 

24. Zmiany planu wydatków budżetowych pomiędzy rozdz. 85202 § 4330 a rozdz. 
85219 § 6050 o łączną kwotę 15.000,00 zł. dokonano w związku z planowanym 
wykonaniem utwardzenia wjazdu przy budynku MGOPS w Więcborku.  

25. Zmniejszenie planu wydatków budżetowych w rozdz.  85215  § 3110 o kwotę 
29.820,00 zł. dokonano w celu sfinansowania zadań określonych w niniejszej 
uchwale. 

26. Zmniejszenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 90001 § 4300 o kwotę 8.000,00 
zł. Dokonano w celu sfinansowania remontu przepustów w Górowatkach i Zakrzewku.  

27. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 90004, 92109 oraz 92695 pomiędzy 
paragrafami o łączną kwotę 992,09 zł. dokonano dla prawidłowej realizacji 
przedsięwzięć wykonywanych przez Sołectwo Nowy Dwór w ramach funduszu 
sołeckiego. 

28. Zmniejszenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 90005  § 4300 o kwotę 
50.000,00 zł. dokonano w celu sfinansowania następujących remontów dróg 
gminnych: 

remont drogi na ul. Kasztanowej w Więcborku oraz ul. W. Witosa w 
Wituni, remont odwodnienia ul. Jaszuńskiego na Os. Łopiennik w 
Więcborku, 

29. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 90015, 92109 oraz 92109 pomiędzy 
paragrafami o łączną kwotę 3.000,00 zł. dokonano dla prawidłowej realizacji 
przedsięwzięć wykonywanych przez Sołectwo Borzyszkowo w ramach funduszu 
sołeckiego. 

30. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 90015  §  6050 o kwotę 
37.000,00 zł. dokonano w celu wykonania oświetlenie ulicznego na Osiedlu 
Piastowskim. 

31.Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 92109 § 4270 o kwotę   
10.000,00 zł. dokonano w celu wykonania remontu komina budynku MGOK w 
Więcborku 
 

Opinia Komisji połączonych Budżetu i Finansów oraz Oświaty Kultury i Sportu – 

pozytywna 
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Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jan Antczak przypomniał, że na posiedzeniu połączonych Komisji pytał o kwotę 

15.000,00 zł z Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku przeznaczone 

na utwardzenie drogi. Teraz o ile dobrze zrozumiał, okazuje się że środki te daje Urząd 

Miejski. 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że dotyczy to  zmniejszenia w rozdziale 85202 

MGOPS w Więcborku. Zatem zadanie będzie wykonane w ramach budżetu Opieki 

Społecznej. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Zmian WPF w 2015 r. dokonano z uwagi na zmiany w planie dochodów i wydatków. Zmiany 

wpłynęły na zmniejszenie planowanego deficytu budżetowego z 695.256,61 zł do 531.386,61 

zł, który zostanie sfinansowany z wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 

ustawy o finansach publicznych. Gmina planuje w br. wcześniejszą spłatę części zadłużenia w 

Banku Spółdzielczym w Bydgoszczy. Kwota do spłaty wynosi 163.870,00 zł i stanowi część 

rat przypadających do spłaty w 2017 r. Planowana spłata została ujęta w zmienionych 

kwotach rozchodów w latach 2015 i 2017 oraz wyniku budżetu na rok 2017. Ponadto, w 

załączniku przedsięwzięć dokonano następujących zmian: 

1. dodano nowe przedsięwzięcie - „Opracowanie programu gospodarki niskoemisyjnej dla 

Gminy Więcbork” 

2. dodano nowe przedsięwzięcie – „Organizacja odbioru, transportu i składowania odpadów 

komunalnych oraz odpadów biodegradowalnych z terenu Gminy Więcbork”. 

3. w realizacji przedsięwzięcia polegającego na „Budowie dróg gminnych oraz sieci 

kanalizacji deszczowej na os. Piastowskim w Więcborku” zwiększony został limit 

wydatków. Na rok 2015 r. zaplanowana została kwota 15.000,00 zł, natomiast na 2016 r. 

– 10.000,00 zł. Środki przeznaczone zostaną na wykonanie stosownej dokumentacji.   

 

Opinia Komisji połączonych Budżetu i Finansów oraz Oświaty Kultury i Sportu – 

pozytywna 

 

Uwag ze strony radnych nie było. 

Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 10 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych 

Rady Miejskiej przedłożyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Grażyna 

Witczak 
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Zgodnie z art. 24h ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku /Dz. U. z 

2013r. poz. 594 z późn. zm./ Radny i wójt składają pierwsze oświadczenie majątkowe w 

terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania, kolejne oświadczenia majątkowe są składane 

przez radnego i wójta co roku do dnia 30 kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia roku 

poprzedniego, oraz na 2 miesiące przed upływem kadencji. 

 

Radni w składzie: Jan Antczak, Marta Bączkowska, Wojciech Janicki, Jacek Kabattek, 

Ryszard Kałaczyński, Beata Kopta, Beata Lida, Anna Łańska, Stanisław Piłka, Stanisław 

Posieczek, Władysław Rembelski, Henryk Szwochert, Andrzej Wenda, Kazimierz 

Wilczyński, złożyli oświadczenia w 2 egzemplarzach: w terminie 30 dni od dnia złożenia 

ślubowania oraz oświadczenia majątkowe, według stanu na dzień 31 grudnia roku 

poprzedniego wraz z kserokopią zeznania podatkowego za rok 2014, Przewodniczącej Rady 

Miejskiej w Więcborku 

 

Powyższe oświadczenia złożone zostały w ustawowym terminie i po analizie polegającej na 

porównaniu ich treści z załączonymi kserokopiami zeznań podatkowych PIT przesłane do 

właściwego miejscowo Urzędu Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim. 

 

W kilku przypadkach, zgodnie z sugestią Urzędu Skarbowego, dokonano stosownych korekt  

i przesłano poprawione dokumenty ponownie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku złożyła również oba oświadczenia  

w oznaczonym terminie przedkładając je Wojewodzie Kujawsko – Pomorskiemu. 

Służby podległe Wojewodzie po weryfikacji dokumentów zgłosiły drobne sugestie  

do uwzględnienia w kolejnych oświadczeniach majątkowych i przesłały po jednym 

egzemplarzu oświadczenia do Urzędu Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Ad. 11 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych 

przez kierowników jednostek gminnych przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. 

 

Na podstawie art. 24h ust. 12 ustawy o samorządzie gminnym Burmistrz Więcborka 

przedkłada Radzie Miejskiej informację o:  

1) osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie; 

2) nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz       

z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia; 

3) działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi  

w analizowanych oświadczeniach majątkowych. 

 

Burmistrz Więcborka działając na podstawie art. 24 h ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2015r. poz. 1515 z późn. zm.) dokonał analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych, złożonych przez Zastępcę Burmistrza, 

Kierowników jednostek organizacyjnych, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, osoby 

wydające decyzje administracyjne w imieniu Burmistrza.  

Analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych  dokonano  poprzez porównanie 

ich treści  oraz załączonej kopii zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku 

podatkowym 2014 według stanu na dzień 31 grudnia 2014 roku z treścią oświadczeń 

majątkowych złożonych na dzień 31 grudnia 2013 roku.  
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Oświadczenia majątkowe wraz z kopią PIT złożyły następujące osoby: 

1.  Bąk Michał, 

2. Fifielski Tomasz, 

3. Gatz Izabela Łucja, 

4. Kołata Maria, 

5. Kriese Piotr, 

6. Kruk Alina, 

7. Kubiak Adam Stanisław, 

8. Masztakowski Jacek, 

9. Minster Urszula Irena, 

10. Misiak Jadwiga Teresa, 

11. Pankanin Anna Maria, 

12. Panknin Gabriela, 

13. Siekierka Tomasz, 

14. Sobiech Izabela Alina, 

15. Soja – Tońska Joanna, 

16. Szmaglińska Izabela, 

17. Tusznio Krystyna, 

18. Zawidzka Danuta Ewa, 

19. Zwiewka Jolanta. 
 

Oświadczenie majątkowe w związku z powołaniem na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół 

w Sypniewie złożyła pani Grażyna Jurgielska.  

Oświadczenie majątkowe na dwa miesiące przed upływem kadencji złożył Burmistrz 

Więcborka Pan Paweł Toczko.  

Po jednym egzemplarzu oświadczenia Burmistrz Więcborka przekazał urzędowi skarbowemu 

właściwemu ze względu na miejsce zamieszkania osoby składającej oświadczenie majątkowe 

tj. do Urzędu Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Informacja o osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po 

terminie 

 

Na podstawie art. 24h ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym oświadczenia majątkowe winny 

być złożone do dnia 30 kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego 

Wbrew zasadom określonym w ww. przepisie prawa Pani Renata Jesionowska – Zawieja tego 

obowiązku nie dokonała.  

Zgodnie z art. 24h ust. 5a burmistrz w terminie 14 dni od dnia stwierdzenia niedotrzymania 

terminu wzywa osobę, która nie złożyła oświadczenia do jego niezwłocznego złożenia 

wyznaczając dodatkowy czternastodniowy termin. Termin ten liczy się od dnia skutecznego 

dostarczenia wezwania. Takie wezwanie Burmistrz Więcborka wysłał w dniu 12.05.2015 r.. 

Pismo to zostało odebrane przez zainteresowana w dniu 13.05.2015 r. w odpowiedzi 
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otrzymaliśmy pismo w dniu 23.05.2015 r., w którym Pani Jesionowska – Zawieja nie 

odniosła się do braku naruszenia przez siebie prawa ale z pytaniem jakie środki prawne 

Burmistrz jest w stanie zastosować wobec osoby nie składającej oświadczenia majątkowego. 

Jako osoba pełniąca funkcje sekretarza gminy doskonale wiedziała, że nie dopełnienie tego 

obowiązku skutkuje sankcjami prawnymi jedynie wobec osób będących w zatrudnieniu 

wobec powyższego Burmistrz w dniu 2.06.2015 r. skierował do Urzędu Skarbowego w 

Sępólnie Kraj. pismo informujące o naruszeniu prawa przez Panią Renatę Jesionowską – 

Zawieja. Na tym możliwości prawne Burmistrza się kończą. Ocenę tego zachowania 

pozostawiam do oceny Wysokiej Radzie. 

 

Art. 24k. 1. Niezłożenie oświadczenia majątkowego mimo upływu dodatkowego terminu, o 

którym mowa w art. 24h ust. 5a przez: 

2)   zastępcę wójta, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierownika jednostki organizacyjnej 

gminy, osobę zarządzającą i członka organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osobę 

wydającą decyzje administracyjne w imieniu wójta - powoduje utratę ich wynagrodzenia za 

okres od dnia, w którym powinno być złożone oświadczenie do dnia złożenia oświadczenia. 

3. Jeżeli sekretarz gminy, zastępca wójta, kierownik jednostki organizacyjnej gminy, osoba 

zarządzająca i członek organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osoba wydająca 

decyzje administracyjne w imieniu wójta nie złożą w terminie oświadczenia majątkowego, 

właściwy organ odwołuje ich albo rozwiązuje z nimi umowę o pracę najpóźniej po upływie 

30 dni od dnia, w którym upłynął termin do złożenia oświadczenia. 

4. Odwołanie i rozwiązanie umowy o pracę w trybie określonym w ust. 2 i 3 jest 

równoznaczne z rozwiązaniem umowy o pracę bez wypowiedzenia na podstawie art. 52 § 1 

pkt 1 Kodeksu pracy. 

 

Nieprawidłowości stwierdzone w złożonych oświadczeniach majątkowych  

W złożonych oświadczeniach majątkowych nie stwierdzono nieprawidłowość. 

 

 

 

 

Ad. 12 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski  

 

/Odp. na interp. radnej Anny Łańskiej/ 

 składka roczna  do Lokalnej Grupy Rybackiej wyniesie 3.500,00 zł.  

 

 

/Odp. na interp. radnego Jacka Kabettek i radnego Ryszarda Kałaczyńskiego/ 

http://lex.online.wolterskluwer.pl/WKPLOnline/index.rpc#hiperlinkText.rpc?hiperlink=type=tresc:nro=Powszechny.1358947:part=a52%C2%A71p1:ver=3&full=1
http://lex.online.wolterskluwer.pl/WKPLOnline/index.rpc#hiperlinkText.rpc?hiperlink=type=tresc:nro=Powszechny.1358947:part=a52%C2%A71p1:ver=3&full=1
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 Środki funduszu sołeckiego to też pieniądze Gminy. Zapotrzebowanie na wykonanie 

różnych rzeczy na terenie gminy jest bardzo duże, jednakże podczas zebrań wiejskich  

w roku ubiegłym i na początku bieżącego roku , w których uczestniczył Burmistrz, 

najczęściej zgłaszanymi problemami były drogi i oświetlenie. Podkreślał wówczas, że to 

jakie decyzje odnośnie rozdziału środków będą podjęte przez mieszkańców danego 

sołectwa, będzie dla niego wykładnią, co dane społeczeństwo  uważa za najważniejsze dla 

ich sołectwa – co jest tam najbardziej potrzebne do zrobienia. Podkreślał, żeby te 

priorytety sołectwa umieszczały w ramach swoich funduszy, deklarując jednocześnie, że 

Gmina dołoży do tego swoje środki. 

 Jeżeli chodzi o wykonawstwo chodnika w Wituni, to środki sołectwa przeznaczane są 

zawsze na zakup materiału. Wykonawstwo zadnia leży po stronie Gminy i jej brygady 

remontowo-budowlanej i nie obciąża funduszu sołeckiego. W rozmowie ze Skarbnik 

Gminy zaproponował, że jeżeli w przyszłorocznym budżecie będą takie możliwości 

finansowe, to jeżeli np. sołectwo w swoim funduszu ujmie zakup kruszywa za 10.000,00 

zł, chciałby zrobić wszystko, aby dołożyć jeszcze 5.000,00 zł z budżetu Gminy /tj. 

zakupić materiał za 15.000,00 zł/ i wykonać zadanie własnym sumptem tj. przez gminną 

brygadę. Sołectwo Witunia przekazało na budowę chodnika z funduszu sołeckiego 

10.000,00 zł na materiał – koszt materiałów zużytych na ten chodnik to 11.000,00 zł tzn. 

1.000,00 zł plus koszty wykonania zadania pochodziła z budżetu ogólnego tj. budżetu 

Gminy Więcbork. 

 Inwestycja budowy chodnika i kanalizacji deszczowej w Wituni jest doglądana przez 

służby Gminy Więcbork. Gmina Więcbork przekazała środki na to zadanie ale głównym 

inwestorem jest Zarząd Dróg Wojewódzkich. Niemniej jest to przedsięwzięcie 

wykonywane na terenie gminy Więcbork i Gmina będzie wymagała aby jakość 

wykonywanego zadania była odpowiednia. 

 

Ad.13  Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Jan Antczak pytał, czy sołectwa ze swojego funduszu mogą przekazywać środki na 

drogi wojewódzkie i powiatowe. Z tego, co słyszy teraz takie możliwości są. 

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że w przedmiotowej kwestii nic się nie zmieniło. Gmina 

przeznacza środki zgodnie ze swoimi kompetencjami na zadania własne tj. drogi gminne. 

Natomiast jeżeli chodzi o drogi wojewódzkie, czy powiatowe, tu również obowiązuje ta sama 

zasada, zgodnie z którą Gmina przekazuje środki na dane zadanie na mocy porozumienia. 

 

Radna Beata Kopta podziękowała za wykonanie naprawy nawierzchni ulicy Orlej na 

Osiedlu Słonecznym. Radna zasygnalizowała ponadto, że w związku z wypłynięciem po raz 

kolejny kwestii organizacji koloni w Szkole Podstawowej w Więcborku w porozumieniu  

ze swoim Zastępcą /Komisji Oświaty/…// i pracownikami tejże Szkoły poprosiła 

Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o zorganizowanie kolejnego połączonego 

posiedzenia obu Komisji w SP, w Więcborku. Przy okazji radni będą mogli zobaczyć efekty 

pracy i nowe wyposażenie kotłowni w Placówce.  

 

Radny Andrzej Wenda nawiązał do informacji Burmistrza odnośnie wyłonienia wykonawcy 

rozbudowy świetlicy przy ZS w Sypniewie. Burmistrz mówił o kwocie ponad 370.000,00 zł. 

Ale na rok bieżący do wydatkowania jest przeznaczone 150.000,00 zł. Radny chciał wiedzieć, 

czy za tą kwotę jeszcze w tym roku będą wykonywane jakieś prace. Ponadto radny 

korzystając z obecności radnego Powiatu i Skarbnika Powiatu dopytywał o sfinalizowanie 

sprzedaży sypniewskiego Pałacu. 
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Radny Kazimierz Wilczyński podziękował w imieniu mieszkańców Osiedla Łopiennik za 

pięknie wykoszoną ulicę Targową, prosząc jednocześnie o wycięcie jeszcze kilku leszczyn.  

Zgłosił również awarie dwóch lamp przy ww. ulicy oraz niezabezpieczoną instalację, która 

prawdopodobnie przygotowana została pod kolejną lampę w bocznym wejściu od ul. 

Targowej. Zdaniem radnego należałoby obiekt zabezpieczyć. Radny wspomniał również  

o wizycie jaką złożył mu rolnik, który dostał pismo z Koła Łowieckiego  „Szarak” obligujące 

go do zabezpieczenia upraw przed zwierzyną, szczególnie przed danielami i ma tą zwierzynę 

odstraszać. Zaniepokoiła go ta informacja, gdyż wychodzi na to, że cała odpowiedzialność 

zabezpieczenia płodów rolnych przed zniszczeniami zepchnięta zostaje na rolnika, natomiast 

koła łowieckie nastawiają się na to, by nie wypłacać odszkodowań. Zastanawiał się, czy do 

Gminy dotarły również podobne zgłoszenia, czy też jest to pojedynczy przypadek. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński wskazał, że pojawiły się pewne plany co do organizacji  

w Więcborku Mistrzostw Europy w Motocrossie. W roku 2017. W związku z powyższym 

szefostwo Klubu WKM Więcbork za pośrednictwem radnego dopytywało o możliwości 

pomocy Gminy Więcbork przy uregulowaniu kwestii działek przyległych do toru 

motocrossowego /jedna z działek należy do Parafii, druga do p. Hałabudy/, które mogłyby 

zostać zagospodarowane na parking.  

 

Radna Marta Bączkowska podziękowała za wykonanie części chodnika w Jastrzębcu. 

Pytała również, co z wykonaniem wejścia do szkoły.  

 

Radny Henryk Szwochert zwracając się do Przewodniczącej Komisji Oświaty wyraził wolę 

zorganizowania wspólnego posiedzenia  Komisji: Oświaty, Kultury i Sportu oraz Budżetu  

i Finansów.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła, by do wspólnego posiedzenia włączona została jeszcze 

Komisja Rolnictwa /…/. Wyjaśniła, że do Rady wpłynął wniosek Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Więcborku w sprawie zaopiniowania nowych stawek na wodę i ścieki. 

Ponieważ temat ten dotyczy i Komisji budżetu i Komisji Rolnictwa /…/ dobrze byłby  obie 

komisje połączyć. Podziękowała również Burmistrzowi Więcborka za szybką reakcję  

w sprawie naprawy placu zabaw za kościołem. 

 

Radna Kopta wywołała temat, który wypłynął na posiedzeniu połączonych Komisji BiF oraz 

oświaty, a dotyczący pozyskania środków przez ZS w Sypniewie. Radna pytała obecną na 

sesji Dyrektor BOOS o szczegóły sprawy.  

 

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że Gmina Więcbork starała się o pozyskanie środków  

z rezerwy oświatowej. Wcześniej złożono trzy wnioski: na dofinansowanie zakupu 

wyposażenia  stołówek szkolnych, gabinetów profilaktyki i w zakresie pomocy 

dydaktycznych dotyczących edukacji włączającej tj. na potrzeby zajęć z dziećmi  

o specjalnych potrzebach edukacyjnych. Ostatni wniosek i o tym mówiła Dyrektor ZS  

w Sypniewie, dotyczył pozyskania  środków na nowo wybudowane obiekty zgodnie  

z wytycznymi Ministerstwa Finansów. Środki te miały być przyznawane wg następującego 

klucza: 10.000,00 zł na pomieszczenie lekcyjne plus 40.000,00 zł na salę gimnastyczną. 

Został złożony stosowny wniosek, który został odrzucony. Następnie złożone zostało 

odwołanie do Ministerstwa Edukacji Narodowej i Gmina Więcbork jest w elitarnej grupie 

dziesięciu samorządów w Polsce, które to dofinansowanie otrzymały. Łącznie jest tu mowa  

o pozyskaniu najprawdopodobniej kwoty 80.000,00 zł. 
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Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Więcborka zadał pytanie dotyczące zmian  

w budżecie, a konkretnie inwestycji w nich zawartej polegającej na przebudowie ciągu 

pieszo-rowerowego wraz z kanalizacją deszczową i sanitarną na Osiedlu BoWiD za kwotę 

400.000,00 zł. Dziwił się, że o tej inwestycji nic na sesji nie mówiono, a jego zdaniem nad 

wydatkowaniem takiej kwoty, jak 400.000,00 zł należałoby rozmawiać. Za tą wartość 

wybudowano by wiele dróg i chodników. Mówił również, że inwestycja ta była sztandarową 

inwestycją ustępującego Burmistrza p. A. Marach w 2007 roku ale ostatecznie 

niezrealizowaną. Pytał, czy to realizacja tego przedsięwzięcia jest już przez radnych 

dokładnie rozpatrzona. Radni winni ustalić, czy przy tak wielkim deficycie budżetu 

inwestycja ta jest aż tak potrzebna, by ją wykonać. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział na powyżej zadane pytania: 

 

 Rzeczywiście w roku bieżącym zaplanowane jest w budżecie Gminy wydatkowanie 

kwoty 150.000,00 zł na rozbudowę świetlicy przy ZS w Sypniewie. Jeżeli pogoda pozwoli 

i wykonawca zrealizuje zakres prac na ww. kwotę, to te środki zostaną w tym roku 

wydatkowane.  

 Służby gminne przyjrzą się konieczności wycinki leszczyn przy ul. Targowej  

w Więcborku. Być może, kiedy pojawią się przymrozki pewne rzeczy będzie łatwiej 

wykonać, niemniej zgłoszona potrzeba została odnotowana.  

 Naprawa uszkodzonych lamp przy ulicy Targowej rzeczywiście już trochę czasu trwa ale 

jest to związane z określonymi procedurami. Uszkodzenia zostały zgłoszone do 

ubezpieczyciela o wypłatę odszkodowania. Dopóki nie pojawi się rzeczoznawca i nie 

oszacuje rozmiaru szkód nic w kwestii naprawy nie można zrobić. W tej chwili pojawiła 

się już informacja od ubezpieczyciela, że wykonanie tych prac już zostało zlecone. 

 Niezabezpieczona instalacja przygotowana do założenia lampy przy ul. Targowej jest 

usytuowana w dość „nieszczęśliwym” miejscu i wielokrotnie już była uszkadzana. 

Ustalono, że obecność lampy w tym miejscu nie jest zasadniczo potrzebna, więc 

kłopotliwe urządzenie zostanie z tego miejsca usunięte, a pozostałe przewody 

odpowiednio zaizolowane, zabezpieczone i umieszczone w ziemi.  

 Nie jest Burmistrzowi znana sytuacja dotycząca rolnika ze Śmiłowa. Wie natomiast, że 

koła łowieckie niejednokrotnie proponują rolnikom przekazanie pastucha do ogrodzenia 

pola, a tym samym ograniczyć możliwość dostania się zwierzyny na dane pole. Ponadto  

z tego, co wie w ubiegłym tygodniu Gmina pośredniczyła w negocjacjach pomiędzy 

rolnikiem, a kołem łowieckim odnośnie wysokości odszkodowania. Zdaniem Burmistrza 

rolnik, być może nie był usatysfakcjonowany w stu procentach ale  obie strony doszły do 

porozumienia. 

 Gmina może pośredniczyć w uregulowaniu kwestii dotyczących nieruchomości na 

Plebance przy torze motocrossowym ale na dzień dzisiejszy, to „uregulowanie”, to kwota 

rzędu 170.000,00 zł. w przypadku działki o wielkości 1ha jeżeli chodzi o Kurię Bydgoską, 

natomiast p. Hałabuda wycenił swoją nieruchomość na kwotę 220.000,00 zł.  

Reasumując, pomoc w uregulowaniu to jedno, drugie to znalezienie konkretnej sumy 

pieniędzy. Należałoby tez się zastanowić, czy chcemy wydatkować takie pieniądze, aby 

cos raz w roku mogło posłużyć, jako parking. Niemniej sprawie się przyjrzy i będzie 

rozmaił z odpowiednimi osobami. 

 Natłok prac brygady remontowo-budowlanej Gminy Więcbork jest bardzo duży,  

a dodatkowo pracuje ona w osłabionym składzie z uwagi na stan zdrowia jednego  

z pracowników. Na pewno jednak wejście do szkoły zostanie wykończone w miesiącu 

listopadzie. 

 Zmiana w budżecie, o której mówił Przewodniczący Samorządu Mieszkańców nie była 

wniesiona na bieżącej sesji ponieważ odnosi się do czasu przeszłego tzn. te zmiany były 
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już dawno przez Radę przyjęte. Zwiększony został kapitał ZGK w Więcborku  

o 400.000,00 zł. Problemy dotyczące kanalizacji deszczowej i sanitarnej na Osiedlu 

BoWiD były wielokrotnie poruszane i radni maja świadomość tego, jaka jest to inwestycja 

i na ile jest potrzebna. Sam Pan Przewodniczący mógł się przekonać ile razy ZGK 

interweniował na Osiedlu. Awarie kanalizacji deszczowej i sanitarnej są bardzo częste, 

obie kanalizacje są nieszczelne, pozarywane. Niejednokrotnie do napraw wynajmowano 

specjalistyczny samochód z Sępólna Krajeńskiego. Nieszczelność kanalizacji powoduje 

również obecność dużej liczby gryzoni. Decyzja nie była łatwa ale była to decyzja podjęta 

wspólnie, jak najbardziej przemyślana i racjonalna. 

 

Radny Kałaczyński był zdania, ze Kuria na pewno będzie chciała duże pieniądze za działkę 

ale tak naprawdę nie wie ona gdzie ta działka jest i jaka jest. Skoro Klub uporządkował teren 

sąsiadujący z tą bagnistą działką, to może należałoby zobowiązać Kurię do  tego samego. 

Właściciel drugiej działki, z tego co wie radny zalega w zapłacie podatku i nie chciałby, aby 

w przyszłości te zaległości zostały mu umorzone.  

 

Radny Władysław Rembelski pełniący jednocześnie funkcje Skarbnika Powiatu 

Sępoleńskiego odniósł się do pytania dotyczącego finalizacji sprzedaży Pałacu w Sypniewie. 

Mówił, że jeżeli chodzi o sprzedaż tej nieruchomości, to niezbędna jest wola dwóch stron 

sprzedającego i kupującego. Powiat Sępoleński z należytą starannością dokonał wszystkich 

operacji umożliwiających kupno przez potencjalnego nabywcę tego Pałacu. Jest też w tym 

zakresie wola kupującego. Do aktu notarialnego ma dojść w dniu 30 października w piątek  

o godzinie 13:00. Do momentu podpisania aktu notarialnego w stu procentach muszą wpłynąć 

pieniądze  na konto Powiatu Sępoleńskiego. Według oświadczenia potencjalnego nabywcy, te 

pieniądze w tym terminie wpłyną. 

 

  

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady dwunastej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

  
 

 

 

 

 

 

 

 


